
Protokół Nr X/15 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 30 września 2015 r. o godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. X/105/2015 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok.
2. X/106/2015 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. X/107/2015 w sprawie „Programu ograniczenia niskiej emisji w Mieście Racibórz 
                           na lata 2016 – 2018”.
4. X/108/2015 w sprawie określenia dni i godzin otwierania i zamykania placówek handlu
                           detalicznego, zakładów gastronomicznych i usługowych dla ludności 
                           na terenie Miasta Racibórz. 
5. X/109/2015 w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej położonej w Raciborzu
                           przy ul. Podmiejskiej  nr 34.
6. X/110/2015 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
                           umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Rudzkiej.
7. X/111/2015 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
                           umowy dzierżawy nieruchomości położonych w Raciborzu w rejonie ulicy
                           Gamowskiej.
8. X/112/2015 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
                           umowy dzierżawy nieruchomości przeznaczonej na poprawienie warunków
                           zagospodarowania nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy 
                           Nowej 3-5.
9. X/113/2015 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
                           umowy dzierżawy nieruchomości przeznaczonej na poprawienie warunków
                           zagospodarowania nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy 
                           Rynek 12.
10. X/114/2015 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
                           umowy dzierżawy nieruchomości przeznaczonej na poprawienie warunków
                           zagospodarowania nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy
                           Waryńskiego 24, 26.
11. X/115/2015 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
                           umowy dzierżawy nieruchomości przeznaczonej na poprawienie warunków
                           zagospodarowania nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy 
                           Bosackiej 45.
12. X/116/2015 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie wieczyste działki
                           gruntu położonej w Raciborzu przy ulicy Mariańskiej.
13. X/117/2015 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem
                           Raciborskim a Miastem Racibórz w celu realizacji projektu pn. „Przebudowa
                           ul. Ocickiej w Raciborzu”.
14. X/118/2015 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
                           w Raciborzu. 
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta  Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
 Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Robert Myśliwy
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Maciej Markowicz 

 
Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 21, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie powitał obecnych na sali zaproszonych gości w osobach p. Gabrieli Lenartowicz 
Wicewojewodę Śląskiego i p. Marka Kurpisa Wicestarostę Raciborskiego.
Dalej przedstawił wnioski o ujęcie w planowanym porządku obrad zał. Nr 2, dodatkowych 
następujących punktów i projektów uchwał:

 wnioski Prezydenta Miasta – zał. Nr 3:
1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej - do pkt. 8
2) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem 

Raciborskim a Miastem Racibórz w celu realizacji projektu pn. „Przebudowa ul. Ocickiej w 
Raciborzu”.

 wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:
3)  Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu.

 Radny Leon Fiołka zapytał w jaki sposób będzie przedstawiony pkt 4 porządku obrad.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że otrzymał pisemną informację od Dyrektor RCKiK i 

zostanie ona w tym punkcie odczytana. 
 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że na komisji budżetu ustalono, że radni taką 

informację pisemną otrzymają, a na sesji temat nie będzie omawiany.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że ustalono tylko, że p. dyrektor przedstawi 

pisemną informację w sprawie sytuacji centrum. 
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że na jego ręce taka informacja została przekazana więc 

w tym punkcie będzie ona odczytana.
 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że na sesji nie miano już dyskutować w tym temacie. 

Dlatego też wniosła o wycofanie pkt. 4 z porządku obrad.
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie powyższy wniosek radnej Zuzanny 

Tomaszewskiej, a następnie wcześniej przedstawione wnioski.
Rada przy 22 głosujących radnych, 6 głosami za, 10 przeciw przy 6 wstrzymujących się 
odrzuciła powyższy wniosek radnej Zuzanny Tomaszewskiej.

2



Następnie Rada przy 22 głosujących radnych, 14 głosami za, 6 przeciw i 2 wstrzymującymi się
przyjęła przedstawione przez Przew. RM wnioski, ustalając następujący porządek obrad:    

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Przedstawienie informacji na temat wdrażanej koncepcji reorganizacji szkół 

ponadgimnazjalnych oraz informacji o aktualnej sytuacji Szpitala Rejonowego w Raciborzu – 
Starosta Raciborski Ryszard Winiarski.

4. Przedstawienie informacji na temat funkcjonowania Regionalnego Centrum Krwiodawstwa i 
Krwiolecznictwa w Raciborzu. 

5. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
6. Raport z realizacji Dokumentu Operacyjnego do Aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta 

Racibórz do roku 2020 – za rok 2014. 
7. Informacja o przebiegu wykonania budżetu miasta za I półrocze 2015 r. oraz informacji o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej. 
8. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok wraz z autopoprawką oraz Uchwała w 

sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
9. Uchwała w sprawie „Programu ograniczenia niskiej emisji w Mieście Racibórz na lata 2016 – 

2018”. 
10. Uchwała w sprawie określenia dni i godzin otwierania i zamykania placówek handlu 

detalicznego, zakładów gastronomicznych i usługowych dla ludności na terenie Miasta 
Racibórz.  

11. Uchwała w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej położonej w Raciborzu przy ul. 
Podmiejskiej  nr 34.

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Rudzkiej.

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości położonych w Raciborzu w rejonie ulicy Gamowskiej.

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości przeznaczonej na poprawienie warunków zagospodarowania 
nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Nowej 3-5.

15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości przeznaczonej na poprawienie warunków zagospodarowania 
nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Rynek 12.

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości przeznaczonej na poprawienie warunków zagospodarowania 
nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Waryńskiego 24, 26.

17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości przeznaczonej na poprawienie warunków zagospodarowania 
nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Bosackiej 45.

18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie wieczyste działki gruntu 
położonej w Raciborzu przy ulicy Mariańskiej.  

19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem 
Raciborskim a Miastem Racibórz w celu realizacji projektu pn. „Przebudowa ul. Ocickiej w 
Raciborzu”.

20. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.
21. Interpelacje, zapytania i wnioski.
22. Zakończenie sesji.
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Ad 5. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk swoją informację poprzedził podziękowaniami wyrażonymi p.
Janinie Wystub za siedmioletnią pracę na stanowisku Dyrektora Raciborskiego Centrum 
Kultury w Raciborzu.

 Dyrektor RCK Janina Wystub w swoim krótkim wystąpieniu wskazała, że czas pracy w RCK 
był okresem bardzo dynamicznym oraz, że zamierza w dalszym ciągu być aktywna zawodowo. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta 
Miasta obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 4 do protokołu. 
Następnie przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między 
sesjami. Lista omówionych wydarzeń stanowi -   zał. Nr 5 do protokołu.

 Radny Leon Fiołka poprosił o rozszerzenie niektórych przedstawionych informacji pytając czy 
powstanie nowa mleczarnia. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że występuje tutaj niezrozumienie pojęć, gdyż jeśli 
ktoś chciałby produkować całą gamę produktów mleczarskich w Raciborzu to na bazie 
obecnego zakładu nie da się tego teraz realizować. Dodał, że nie ma natomiast przeciwwskazań
aby funkcjonowała tam fabryka twarogu.  

 Radny Leon Fiołka w zakresie Regionalnej Drogi Racibórz – Pszczyna zapytał o jakiego typu 
problemy chodzi.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że to kwestia problemu sygnalizowanego już 
miesiąc wcześniej odnoszącego się do protestu mieszkańców Kobyli w gminie Kornowac. 
Dodał, że w związku z tym w gminie Kornowac zostanie zorganizowane dodatkowe spotkanie 
z mieszkańcami. 

Ad 2. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 22 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymujących się  przyjęła 
Protokół Nr IX/15 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 26 sierpnia 2015 r.

Ad 4. Przedstawienie informacji na temat funkcjonowania Regionalnego Centrum       
Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz udzielił głosu p. Gabrieli Lenartowicz Wicewojewodzie 
Śląskiemu. 

 Wicewojewoda Śląski Gabriela Lenartowicz w pierwszej kolejności podziękowała za 
zaproszenie jej na sesje przez Przew. RM i następnie odczytała radnym treść stanowiska 
Ministra Zdrowia na temat RCKiK, które otrzymała w formie mailowej. Uznała, że ten 
komunikat o odłożeniu na rok decyzji w zakresie RCKiK jest dobrym prognostykiem do 
prowadzenia dalszych rozmów.  Następnie przedstawiła radnym informację na temat ostatnich 
uzgodnień w zakresie remontów dróg wojewódzkich przebiegających przez Powiat Raciborski, 
jak również połączenia kolejowego do Bohumina.    

 Radny Piotr Klima zapytał czy ministerstwo uregulowało zaległe zobowiązania RCKiK oraz 
czy program naprawczy nie powinno się uzgadniać z samorządami, a także wskazał na przykład
remontu mostu w Rudach, który przez wiele lat nie udało się zrealizować oraz formę remontu 
wiaduktu w Nędzy, który paraliżuje życie wielu mieszkańców.  

 Wicewojewoda Śląski Gabriela Lenartowicz w zakresie wiaduktu w Nędzy przekazała, że z 
ostatnich ustaleń wynika, że remont ten nie zostanie rozpoczęty póki nie zostanie wykonane 
tymczasowe przejście dla pieszych nad torami. W zakresie mostu w Rudach przekazała, że 
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projekt jest już wykonany i jego remont niebawem ruszy. W zakresie RDRP przekazała, że 
jedynie protesty o dużej skali mogą przesunąć realizacje tej inwestycji. W sprawie RCKiK 
przekazała że właścicielem założeń do programu naprawczego jest stacja krwiodawstwa, która 
negocjuje kształt tego programu z organem założycielskim. W związku z tym przekazała, że nie 
ma wpływu na udostępnienia tych założeń. Dodała, że dla skuteczności działań takich założeń 
nie udostępnia się opinii publicznej ani też radzie miasta, która nie jest stroną w tej sprawie. W 
kwestii zobowiązań przekazała, że są to sprawy pomiędzy ministerstwem, a stacją.        

 Radny Michał Fita zapytał, czy oprócz informacji mailowej jest też oficjalne stanowisko 
ministerstwa.

 Wicewojewoda Śląski Gabriela Lenartowicz wyjaśniła, że oficjalna odpowiedź będzie tej samej 
treści.

 Radny Michał Fita wskazał, że zgodnie z przepisami po 3 miesiącach od opublikowania 
sprawozdania finansowego gdy nie zostaną pokryte zobowiązania to do dyspozycji pozostaje 
już tylko albo likwidacja albo restrukturyzacja. 

 Wicewojewoda Śląski Gabriela Lenartowicz przekazała, że jest to w kompetencji organu 
założycielskiego i nie ona będzie o tym rozstrzygać. Wskazała, że w podobnej sytuacji jest 
wiele publicznych szpitali, które jednak nie ulegają likwidacji.

 Radny Michał Fita odnosząc się do pisma związków zawodowych pracowników szpitala 
zapytał czy wojewoda te sprawy może kontrolować.

 Wicewojewoda Śląski Gabriela Lenartowicz przekazała, że tylko w ściśle określonym zakresie. 
Dodała, że pismo to też dzisiaj otrzymała więc zostanie oficjalną drogą rozpatrzone.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska uznała, że bez pokrycia ujemnego wyniku finansowego, to te 12 
miesięcy tak naprawdę niczego nie dają, a organ założycielski musi podjąć decyzje o zmianie 
formy działalności stacji albo przez połączenie albo likwidację.     

 Wicewojewoda Śląski Gabriela Lenartowicz przekazała, że nie reprezentuje Ministra Zdrowia i 
nie udzielono jej kompetencji do odpowiadania na tego typu pytania. Dodała, że w podobnej 
sytuacji jest bardzo wiele szpitali także ten raciborski.

 Wicestarosta Raciborski Marek Kurpis przekazał, że kompetentną osobą do udzielenia 
odpowiedzi w tym zakresie jest dyrektor szpitala, który jednak na dzisiejszej sesji nie będzie 
mógł być obecny.  

 Radny Michał Woś uznał, że trwa kampania wyborcza i w związku z tym obecność p. 
Wicewojewody na sesji nie jest przypadkowa.

 Wicewojewoda Śląski Gabriela Lenartowicz przekazała,że takie stwierdzenie ją obraża. 
Wyjaśniła, że na sesję została zaproszona przez Przew. RM.

 Radny Michał Woś przepraszając podtrzymał swoje stanowisko i wskazał, że na każde do tej 
pory zadane pytanie radni uzyskują zdawkowe odpowiedzi. Następnie zapytał jakie przyjęto 
konkretne wskaźniki jako gwarancje dla programu naprawczego.   

 Wicewojewoda Śląski Gabriela Lenartowicz wskazała, że tych szczegółów nie zna gdyż jedynie
pomagała przy uzyskaniu zgody na szanse wdrożenia przez RCKiK programu naprawczego.  
Dodała, że stara się nie wychodzić poza swoja wiedzę i kompetencje.

 Radny Michał Woś zapytał co musiałoby się stać aby po 12 miesiącach aby centrum dalej 
funkcjonowało.

 Wicewojewoda Śląski Gabriela Lenartowicz przekazała, że na chwilę obecną uzyskano zgodę 
na prowadzenie dalszych rozmów i wypracowanie rozwiązania. 

 Radny Michał Woś zapytał co więc stanie się po 12 miesiącach
 Wicewojewoda Śląski Gabriela Lenartowicz przekazała, że na tą chwile nie jest wstanie 

odpowiedzieć. Niemniej wskazała, że dany czas jest szansą dla stacji na wypracowanie 
najlepszego rozwiązania.  

 Radny Michał Woś w kwestii uchodźców zapytał czy rząd przekazał te kompetencje 
wojewodom, skoro urzędy gmin otrzymały zapytania w tej kwestii. 

 Wicewojewoda Śląski Gabriela Lenartowicz wyjaśniła, że kwestia uchodźców zajmuje się urząd
ds. cudzoziemców, a wojewodowie w przypadku sytuacji kryzysowej będą prowadzić jedynie 
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działania informacyjne. Dodała, że wojewoda zwrócił się wyprzedzająco do powiatów i gmin z 
zapytaniem czy w zasobach skarby państwa pozostają obiekty, które można by zaproponować w
sytuacji kryzysowej.   

 Radny Leon Fiołka wskazał, że zgodnie z przepisami gdy ujemny wynik finansowy przekroczy 
odpis amortyzacyjny to z mocy prawa trzeba dany szpital zlikwidować.

 Wicewojewoda Śląski Gabriela Lenartowicz przekazała, że nie może wypowiadać się w 
tematach które nie są w jej kompetencji. 

 Radna Anna Szukalska zapytała czy oprócz wymiany korespondencji są jeszcze dostępne inne 
narzędzia prawne.

 Wicewojewoda Śląski Gabriela Lenartowicz przekazała, że to co można zrobić to sprzyjać 
wszelkim konstruktywnym rozmowom.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazując na ustawę o działalności leczniczej zapytała w jakim 
celu zostały dane te 12 miesiące. 

 Wicewojewoda Śląski Gabriela Lenartowicz wskazała, że jest to właśnie przedmiotem 
toczących się rozmów dlatego też póki nie ma wypracowanych rozwiązań nie można niczego 
ludziom obiecać. 

 Radny Marek Rapnicki wskazał, że na komisji budżetu przez aklamację przychylono się do 
sugestii aby ten temat dla dobra sprawy odłożyć na miesiąc. Inaczej jednak stało się dzisiaj.    

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że taki porządek sesji został przegłosowany i to radni 
zadają pytania. Następnie przedstawił radnym treść pisma wystosowanego przez p. Agnieszkę 
Wiklińską. p.o. Dyrektora RCKiK w zakresie działalności centrum.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk zaproponował radnym zorganizowanie spotkania z Dyrektor 
RCKiK w siedzibie centrum. Poprosił również aby chęć udziału w spotkaniu radni zgłosili do 
biura rady. Następnie przekazał, że Dyrektor Szpitala Rejonowego przeprasza za nieobecność 
na dzisiejszej sesji ale musiał być dzisiaj w Katowicach. Dodał, że Rada Powiatu nie podjęła 
jeszcze decyzji z kwestii szpitala.

 Radny Leon Fiołka w zakresie sytuacji RCKiK uznał, że najważniejsze jest to czy w dniu 
dzisiejszym zostały przelane wymagane środki. Po drugie uznał, że na komisji budżetu inne 
były ustalenia co do przekazania radnym pisemnej informacji. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że na komisji ustalono, że na sesji nie będzie 
Dyrektor RCKiK, a jedynie zostanie przedstawiona jej pisemna informacja.  

 Przew. RM Henryk Mainusz zamykając ten punkt obrad wskazał, że temat był w porządku, co 
więcej sprawa była głosowana ma początku sesji.

Ad 3. Przedstawienie informacji na temat wdrażanej koncepcji reorganizacji szkół 
ponadgimnazjalnych oraz informacji o aktualnej sytuacji Szpitala Rejonowego 
w Raciborzu – Starosta Raciborski Ryszard Winiarski.

 Radny Leszek Szczasny uznał, że obecność na sesji p. Lenartowicz nie była przypadkowa. 
Wskazał, że także, że wiadomość ministra też mogła zostać odczytana. W związku z 
powyższym zaproponował  aby w temacie szpitala rejonowego pozwolić na zabranie głosu 
innym osobom obecnym na sali. 

 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że w przypadku konkretnego wniosku zostanie on poddany 
pod głosowanie.

 Radny Marek Rapnicki w zakresie przedmiotowego punktu obrad uznał, że jedyną obecną 
osoba z ramienia władz powiatu jest p. Marek Kurpis Wicestarosta Raciborski. Niemniej uznał, 
że jeżeli można temat szpitala rejonowego odłożyć bez konsekwencji podjęcia decyzji przez 
Radę Powiatu, to warto to uczynić.  

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że nikt nie uprzedził Rady o fakcie nieobecności na 
dzisiejszej sesji Dyrektora Szpitala Rejonowego w Raciborzu.   

 Wicestarosta Raciborski Marek Kurpis przekazał, że został poproszony przez Pana Starostę 
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Raciborskiego do przedstawienia na sesji Rady Miasta w jego imieniu tematu reorganizacji 
szkół ponadgimnazjalnych, a nie informacji o sytuacji raciborskiego szpitala. Następnie w 
formie prezentacji omówił stan szkolnictwa ponadgimnazjalnego na terenie Raciborza i zmiany 
podjęte w tym zakresie – skan prezentacji stanowi zał. Nr 6 do protokołu.   

 Radny Piotr Klima zapytał czy powrót do starego systemu szkolnictwa (8 + 4) zaburzyłby 
wprowadzana  w szkołach ponadgimnazjalnych reorganizacje.  

 Wicestarosta Raciborski Marek Kurpis wskazał, że takie rozwiązanie spowodowałoby 
dwuzmianowość w szkołach i większość samorządów gminnych miałaby z tym problem. Dodał,
że ta reorganizacja dostosowana jest do obecnego stanu prawnego i na chwilę obecna jest ono 
niezbędne.  

 Radny Piotr Klima zapytał czy chodzi w tym przypadku również o korzyści ekonomiczne.
 Wicestarosta Raciborski Marek Kurpis przekazał, że korzyści ekonomiczne mają być w dłuższej

perspektywie czasu w związku z opuszczeniem budynku ZSZ przy ul. Wileńskiej. Dodał, że na 
chwilę obecną zaś oszczędności będą ze względu na obsługę.  

 Radny Piotr Klima zapytał jak ta reorganizacja będzie wpływała na PWSZ.
 Wicestarosta Raciborski Marek Kurpis wskazał, że są nowe władze uczelni. Podjęto więc już 

rozmowy w sprawie diagnozy rynku pracy oraz tzw. profilowania ucznia.   
 Radny Franciszek Mandrysz zapytał czy w koncepcji reorganizacji szkół uwzględniono również

zmiany w zakresie funkcjonowania gimnazjum dwujęzycznego przy ZSO Nr 1 i powrotu tego 
gimnazjum do miasta. 

 Wicestarosta Raciborski Marek Kurpis przekazał, że osobiście zaskoczony jest tegorocznym 
naborem do gimnazjum dwujęzycznego. Wskazał, że do tej pory były otwierane dwa oddziały, a
w tym roku zgłosiło się 98 osób. Dodał, że będą prowadzone rozmowy czy ten trend utrzymać 
czy zmienić gdyż w tym zakresie miasto i powiat podpisują porozumienie. Wskazał, że 
problemem dla miasta może być kwestia kadrowa nie mniej powiat deklaruje pomoc w 
zatrudnieniu tych nauczycieli na dodatkowej umowie.      

 Radny Franciszek Mandrysz uznał, że taki nabór w doskonały sposób rozwiązałby problemy 
miejskich gimnazjów, dlatego też zwraca na to uwagę Prezydentowi Miasta.. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że wstępnie zakładano 1 oddział dwujęzyczny, nikt 
jednak nie przewidywał takiego naboru. Dodał, że do tych negocjacji wróci się w roku 
przyszłym.

 Radny Michał Woś zapytał o promocję szkół średnich prowadzoną w sąsiednich powiatach.
 Wicestarosta Raciborski Marek Kurpis przekazał, że są to intensywne działania, po pierwsze 

związane z dowożeniem uczniów z powiatu głubczyckiego, kędzierzyńskiego- kozielskiego 
oraz powiatu wodzisławskiego i rybnickiego, po drugie działanie promujące szkolnictwo 
zawodowe poprzez organizację festiwalu Perspektywy w dniu 16 października br., po trzecie są 
to targi edukacyjne połączone z tagami pracy. Dodatkowo wskazał, że same szkoły również 
reklamują swoje placówki w okolicznych gminach.        

 Radny Michał Woś zapytał o nabór do liceum plastycznego. 
 Wicestarosta Raciborski Marek Kurpis przekazał, że w tym roku nabór do liceum plastycznego 

jest zadawalający. 
 Radny Leon Fiołka zapytał czy w nowym układzie subwencja oświatowa nie jest zagrożona 

oraz czy przy tej koncepcji sugerowano się rozwiązaniami w innych powiatach, a także z czym 
związana jest kontrola NIK.

 Wicestarosta Raciborski Marek Kurpis przekazał, że kontrola NIK dot. zagadnień oświatowych 
odbywa się planowo, a powiaty zostały wybrane prawdopodobnie losowo. Następnie przekazał, 
że determinacją do zmian były wydatki powiatu na cele oświatowe. Wskazał również, że powiat
w tym zakresie posiłkował się rozwiązaniami z Sosnowca i Gliwic. Dodał, że pod względem 
formalnym dużą pomoc powiat otrzymał z kuratorium oświaty.   

 Radny Franciszek Mandrysz mając na uwadze zbieżną politykę oświatową miasta i powiatu  
zapytał czy w przypadku tworzenia gimnazjum dwujęzycznego bardziej zasadnym jest język 
angielski czy niemiecki.  
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 Wicestarosta Raciborski Marek Kurpis uznał, że to kwestia do zdiagnozowania więc być może 
warto zankietować zarówno uczniów jak i rodziców.  

 Radny Piotr Klima uznał, że jego zdaniem przekazanie ZSOMS pod władzę Marszałka 
Województwa Śląskiego było błędem. Zapytał też czy nie warto aby szkoła ta wróciła do 
samorządu lokalnego. Dalej zapytał na ile nowa hala w ZSOMS jest dostępna dla innych szkół. 
Poprosił również o odpowiedź na pytanie na ile samorząd powiatowy jest przygotowane na 
przyjęcie uchodźców. 

 Wicestarosta Raciborski Marek Kurpis przekazał, że w kwestii uchodźców nie będzie się 
wypowiadał. W zakresie nowej hali ZSOMS przekazał, że powiat nie dysponuje tą halą. 
Odnośnie przejęcia wskazał, że w 2010 roku gdy powiat przekazywał szkołę do województwa 
do dopłacano 1 mln zł. Teraz zaś województwo dopłaca 3 mln zł. Uznał, że z tego właśnie 
względu ani powiat ani miasto nie będą chciały przejąć tej szkoły.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że jest to szkoła regionalna, ze szkoleniem 
sportowym na bardzo wysokim poziomie. 

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał czy są w planach  klasy z nauką zawodu połączoną z 
intensywną nauką języka obcego w danym technicznym profilu.  

 Wicestarosta Raciborski Marek Kurpis wskazał, że pierwszy językiem obcym jest język 
angielski, drugim język niemiecki. Dodał, że naukę języka obcego technicznego będą odbywały
się w ramach zajęć dodatkowych, które planuje się uruchomić poprzez program unijny.  

 Radna Anna Ronin zapytała na czy będą polegać zwiększone kontakty z pracodawcami.
 Wicestarosta Raciborski Marek Kurpis wyjaśnił, że po pierwsze będą to bezpośrednie kontakty 

Starosty Raciborskiego z pracodawcami, tak aby proponować takie kierunki kształcenia na które
jest zapotrzebowanie na rynku pracy. Dodał, że chodzi również o programy unijne dzięki 
którym można będzie sfinansować instruktorów praktyk u pracodawców oraz uzyskać wsparcie 
dla uczących się tam uczniów.  

 Radny Tomasz Cofała wskazał, że ważne jest aby poprzez tą reorganizację udało się pomóc 
uczniom w szybkiej nauce zawodu mając na uwadze to, że decyzje gimnazjalistów są często 
przypadkowe.  

 Wicestarosta Raciborski Marek Kurpis wskazał, że największy problem jest z osobami 
wywodzącymi się z rodzin zagrożonych lub niedostosowanych społecznie. Kluczowe jest więc 
to aby udało się do tej grupy dotrzeć. 

 Radny Eugeniusz Wyglenda zapytał czy jest planowane otwarcie technikum dla pracujących, t.j 
dla tych którzy ukończyli szkołę zawodową.  

 Wicestarosta Raciborski Marek Kurpis przekazał, że obecnie takie technika nie funkcjonują, 
stąd też stworzenie centrów kształcenia zawodowego, które będą to umożliwiały. Dodał, że póki
co, to takie osoby z różnych względów wybierają niepubliczne ośrodki kształcenia.   

 Przew. RM Heryk Mainusz zapytał, czy w zakresie szpitala rejonowego Wicestarosta będzie  
odpowiadać na pytania radnych.

 Wicestarosta Raciborski Marek Kurpis przekazał, że nic się nie stanie jeżeli spotkanie z 
Dyrektorem Szpitala Rejonowego Rada czy też komisja Rady odbędzie w przyszłym miesiącu. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska mając na uwadze obecne na sali osoby ze związków 
zawodowych poprosiła o ustalenie konkretnej daty takiego spotkania.

 Wicestarosta Raciborski Marek Kurpis przekazał, że spotykania z przedstawicielami 
pracowników szpitala mają miejsce. 

 Radny Michała Woś uznał, że spotkanie takie powinno odbyć się jeszcze przed podjęciem 
decyzji przez Radę Powiatu.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że taka decyzja najwcześniej może zostać podjęta na 
październikowej sesji powiatu. W związku z powyższy zaproponował, że dyrektora szpitala 
można zaprosić na najbliższą komisję gospodarki.

 Radny Michał Fita zaproponował aby zorganizować ekstra spotkanie z dyrektorem szpitala oraz
z Starostą Powiatowym.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w terminie do 10 października takie spotkanie 
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zostanie zorganizowane, a radni poprzez biuro rady zostaną odpowiednio wcześniej 
powiadomieni.   

 Radny Marek Rapnicki zaapelował o to aby to spotkanie odbyło się przed decyzją Rady 
Powiatu.

 Radny Leszek Szczasny zaproponował poczekać dzisiaj, aż dyrektor dotrze do Raciborza.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk uznał, że w dniu dzisiejszy nie wydaje się to jednak możliwe.
 Radny Michał Woś zapytał czy obecny na sesji Wicestarosta Marek Kurpis może podzielić się 

swoją wiedza w tym temacie. 
 Wicestarosta Raciborski Marek Kurpis przekazał, że w tym temacie będzie lepiej rozmawiać z 

bezpośrednimi zainteresowanymi.  
 Przew. RM Henryk Mainusz zamykając powyższy punkt obrad  przekazał, że Prezydent Miasta 

uzgodni termin spotkania i przekaże tą informacje do biura rady najdalej do 12 października br. 
Następnie ogłosił przerwę w obradach, od godz. 17.45 do godz. 18.00.   

Ad 6. Raport z realizacji Dokumentu Operacyjnego do Aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta 
Racibórz do roku 2020 – za rok 2014.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że przedmiotowy raport został przedyskutowany na 
komisjach. Następnie z uwagi na brak chętnych do dyskusji zamknął powyższy punkt obrad. 
Raport z realizacji Dokumentu Operacyjnego do Aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta 
Racibórz do roku 2020 – za rok 2014 stanowi zał. Nr 7 do protokołu.

Ad 7. Informacja o przebiegu wykonania budżetu miasta za I półrocze 2015 r. oraz informacji
o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że Komisje Rady Miasta nie wniosły uwag do 
przedmiotowych informacji, a Regionalna Izba Obrachunkowa w Katowicach zaopiniowała je 
pozytywnie – zał. Nr 8. W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął przedmiotowy 
punkt obrad. Informacja o przebiegu wykonania budżetu miasta za I półrocze 2015 r. oraz 
informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej stanowią  zał. Nr 9 - 10 do 
protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok wraz z autopoprawką oraz 
Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z jej autopoprawką. 

 Przew. RM Henryk Mainusz  z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 r. wraz z jej
autopoprawką – zał. Nr 11 - 12.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę wraz z jej 
autopoprawką. Uchwała Nr X/105/2015 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.
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 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

Rada przy 23 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła  
powyższą uchwałę. Uchwała Nr X/106/2015 stanowi zał. Nr 14 do protokołu. 

Ad 9. Uchwała w sprawie „Programu ograniczenia niskiej emisji w Mieście Racibórz na lata 
2016 – 2018”.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Leszek Szczasny odnosząc się do wykresów zawartych na str 40 -58 uznał, że sytuacja w
naszym mieście jeżeli chodzi o niektóre wskaźniki jest gorsza niż innych miasta wschodniej 
aglomeracji górnośląskiej. Wskazał, że główny nacisk kładzie się wymianę kotłów z gorszym 
paliwem na lepsze, co jego zdaniem nie poprawi sytuacji w mieście, a sam program jest zbyt 
zachowawczy. Dodał, że potrzeba w tym zakresie bardziej radykalnych zmian, a także działań 
w celu pozyskania środków z RPO. Wskazał, że w programie brak też mowy o ograniczeniu 
ruchu samochodowego w mieście, w każdym razie brak jest nagłaśniania tego typu akcji.  
Dodał, że ma nadzieję, że Prezydent Miasta nigdy nie zawiesi tego programu ze względu na 
brak środków. Następnie wskazał na problem braku polewaczek na naszych drogach oraz brak 
chęci do rozmów z inwestorami w centrum miasta by korzystali ekologicznych rozwiązań 
grzewczych czy też korzystali z sieci c.o. Dalej wskazał, że w programie brak też mowy o 
nasadzeniach drzew tak aby Racibórz obronił etykietę zielonego miasta.           

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że przed sesja podczas rozmowy telefonicznej usłyszał 
takie same argumenty, w związku z tym zapytał czy te uwagi są radnego czy też zostały mu 
zgłoszone przez mieszkańców.

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że spotyka się z mieszkańcami i słucha ich uwag. Dodał, że 
dla niego jest to kwestia fundamentalna.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że nasze powietrze nie różni się diametralnie od 
powietrza w innych miastach śląska. Wskazał jednak, że miasto korzysta z wszelkich 
dostępnych narzędzie w celu poprawy jakości tego powietrza. Dodał, że NSA uchylił uchwałę 
Krakowa zakazującą opalania węglem. Uznał więc, że to bardziej brak narzędzi ustawowych 
ogranicza działania miast. Dodał, że dopóki będzie można palić paliwem niskiej jakości jak 
muł czy flot to sytuacja mocno się nie zmieni. W zakresie RPO przekazał, że miasto 
wykorzysta cała pulę środków przeznaczonych na likwidację niskiej emisji. Wskazał, że mimo 
licznych programów i wysokiego dofinansowania brakuje chętnych mieszkańców. Uznał, że 
blokadą dla mieszkańców są kosztowne piece i koszty ekologicznego paliwa. Dalej przekazał, 
że w przypadku zwiększenia się liczy chętnych do skorzystania z programów miasto 
zabezpieczy niezbędną pulę środków. Wskazał również, że w programie ograniczenia niskiej 
emisji nie opisuje się kwestii nasadzeń drzew, niemniej przekazał, że nasadzeń tych jest na 
pewno więcej niż wycinek.                 

 Radny Jan Wiecha przekazał, że program mówi o niewielkiej redukcji zanieczyszczeń z uwagi 
na to, że na wiele z nich nie mamy wpływu. Wskazał w tym miejscu na brak systemowych 
rozwiązań.    

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jest to problem, o którym na śląsku trudno się 
dyskutuje. Wskazał, że w samym subregionie jest duża różnica zdań, bo tam gdzie są kopalnie 
to o problemie mówi się ciszej, mniej  albo w ogóle się nie mówi. Dlatego też temat ten 
wymaga rozwiązań systemowych.    
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 Radny Piotr Klima uznał, że należy naciskać na posłów i rząd w tej materii.   
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że wypracowane w subregionie stanowisko zostanie 

przekazane tam gdzie zapadają najważniejsze decyzje w tej kwestii.     
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę. 
Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr X/107/2015 stanowi zał. Nr 15 do protokołu. 

Ad 10. Uchwała w sprawie określenia dni i godzin otwierania i zamykania placówek handlu 
detalicznego, zakładów gastronomicznych i usługowych dla ludności na terenie Miasta 
Racibórz.  

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Piotr Klima przekazał, że mając na uwadze rozmowy z mieszkańcami będzie przeciwny 
tej zmianie. Uznał, że w lokalach powinien być obligatoryjny wymóg pomiaru hałasu.  

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że w wielu przypadkach dotychczasowe prawo nie było 
respektowane, więc dodawanie kolejnych barier nie wydaje się być wskazane. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że przestrzeganie porządku publicznego jest 
obligatoryjny obowiązkiem każdego i nie wynika to z tej uchwały. Dodał, że Rada może 
określić godziny otwarcia i zamykania ale musi to dotyczyć całego miasta. Może też 
ograniczyć ilość punktów z alkoholem, chociaż ta ustalona liczba i tak jest niewykorzystana. 
Wskazał, że wymogiem jest tylko to aby nie różnicować ale ustalić wszystkim te same reguły.   

 Radny Michał Woś wskazał, że kodeks cywilny określa tzw. zakaz imisji i mieszkańcy w 
przypadku nadmiernego hałasu mają prawo w sądzie żądać wprowadzenia zakazu w danym 
miejscu. Uznał, że nie ma więc potrzeby tego regulować w uchwale.    

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że miasto nie jest uprawnione do badania hałasu.   
 Radny Marcin Fica przekazał, że nie ma nic przeciwko temu aby lokale były otwarte cała dobę 

ale chodzi o to aby muzyka z tych lokali nie przeszkadzała mieszkańcom.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że droga wskazane przez radnego Michała Woś wydaję 

się najlepszym rozwiązaniem w takich sytuacjach. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że problem tego typu hałasu wydaje się być z roku 

na rok coraz to mniejszy. 
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 18 głosami za, 2 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła  
powyższą uchwałę. Uchwała Nr X/108/2015 stanowi zał. Nr 16 do protokołu. 

Ad 11. Uchwała w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej położonej w Raciborzu 
przy ul. Podmiejskiej  nr 34.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, 22 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła  
powyższą uchwałę. Uchwała Nr X/109/2015 stanowi zał. Nr 17 do protokołu. 
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Ad 12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Rudzkiej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr X/110/2015 stanowi zał. Nr 18 do protokołu. 

Ad 13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości położonych w Raciborzu w rejonie ulicy Gamowskiej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr X/111/2015 stanowi zał. Nr 19 do protokołu. 

Ad 14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości przeznaczonej na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Nowej 3-5.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr X/112/2015 stanowi zał. Nr 20  do protokołu. 

Ad 15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości przeznaczonej na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Rynek 12.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr X/113/2015 stanowi zał. Nr 21 do protokołu. 

Ad 16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości przeznaczonej na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Waryńskiego 24, 26.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr X/114/2015 stanowi zał. Nr 22 do protokołu. 

Ad 17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości przeznaczonej na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Bosackiej 45.
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 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr X/115/2015 stanowi zał. Nr 23 do protokołu. 

Ad 18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie wieczyste działki 
gruntu położonej w Raciborzu przy ulicy Mariańskiej.  

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr X/116/2015 stanowi zał. Nr 24 do protokołu. 

Ad 19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem 
Raciborskim a Miastem Racibórz w celu realizacji projektu pn. „Przebudowa ul. Ocickiej
w Raciborzu”.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że miasto drugi raz podchodzi to tego tematu. 
Obecnie wkład własny w to zadanie miasto i powiat podzielą mniej więcej po połowie. Dodał, 
że chodzi o pierwszy fragment ul. Ociciej do ul. Szczecińskiej wraz ze ścieżką rowerową. 

 Radny Leon Fiołka zapytał czy wkład 580.000 zł to całość udziału miasta w tym zadaniu oraz 
czy powiat w taki sam sposób dokłada do dróg miejskich.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że w podobnym przypadku gdy chodziło o ul. 
Podmiejską miasto przekazało 100 %  wkładu własnego, w tym zaś przypadku jest to już mniej 
bo raptem trochę więcej niż 50% wkładu własnego. Dodał, że pomoc ta nie działa w druga 
stronę.       

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę. 

Rada przy 22 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła  
powyższą uchwałę. Uchwała Nr X/117/2015 stanowi zał. Nr 25 do protokołu.  

Ad 20. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
       w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr X/118/2015 stanowi zał. Nr 26 do protokołu. 

Ad 21. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Przew. RM Henryk Mainusz przedstawił radnym wniosek Prezydent Miasta w sprawie 
wyznaczenia 4 przedstawicieli Rady Miasta do prac zespołu weryfikującego projekty zgłoszone
w ramach budżetu obywatelskiego. Następnie przedstawił wytypowane osoby:  Radni Anna 
Szukalska,  Jan Wiecha, Tomasz Cofała oraz Franciszek Mandrysz. Wszyscy wytypowani radni
wyrazili zgodę na pracę w przedmiotowym zespole. 

13



 Radny Marcin Fica przekazał do protokołu i przedstawił następujące interpelacje – zał. Nr 27:
1) w sprawie remontu zapadniętych kanałów na ulicy Głubczyckiej,
2) w sprawie utwardzenia przejścia przez skwer przy ul. Kasprowicza (mapka),
3) w sprawie usunięcia obumarłych drzew przy ścieżce rowerowej od Pałacu Biskupiego do 

kładki,
4) w sprawie wybudowania dalszej części parkingu przy ul. Żorskiej – wzdłuż ogrodzenia 

kościoła, 
5) w sprawie wykonania ciągów pieszo rowerowych w rejonie skrzyżowania ul. Bosackiej z ul.

Armii Krajowej (mapka),
6) w sprawie braku w projekcie remontu ul. Bosackiej oznakowań z dojazdem na stadion, 

aquapark i zamek,
7) w sprawie obniżenia krawężnika na przejściu dla pieszych na ul. Rybnickiej przed 

skrzyżowaniem z ul. Brzeską,
8) w sprawie wycięcia albo przycięcia topoli na skrzyżowaniu ul. Nowej i Wojska Polskiego, 
9) następnie odrębnie przedstawił interpelację przygotowaną wspólnie z radną Anną Ronin i 

radnym Franciszkiem Mandryszem w sprawie przeprowadzenia zbiórki materiałów 
dotyczących Tragedii Górnośląskiej – zał. Nr 28. 

 Radny Jan Wiecha przedstawił następujące wnioski – zał. Nr 29:
1) w sprawie dopisania do Dokumentu Operacyjnego do Aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta

Racibórz zadania pn. „Budżet Obywatelski”,
2) w sprawie doprecyzowania w Dokumentu Operacyjnego do Aktualizacji Strategii Rozwoju 

Miasta Racibórz zadania pn. „Uporządkowanie i przygotowanie terenów inwestycyjnych 
typu brownfield w tym kompleksowe uzbrojenie terenów w Mieście Racibórz”,

3) w sprawie doprecyzowania w Dokumentu Operacyjnego do Aktualizacji Strategii Rozwoju 
Miasta Racibórz zadania pn. „Tworzenie warunków do uzbrojenia działek prywatnych oraz 
tworzenie warunków do uzbrajania terenów publicznych pod zabudowę jednorodzinną.  

 Radny Franciszek Mandrysz przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie budowy chodnika na drodze wojewódzkiej od ul Gliwickiej do końca ul. 

Odrodzenia zapytał czy zakończono już uzgodnienie z ZDW, bo jeżeli tak to zasadne jest 
wpisanie tej inwestycji do budżetu na 2016 r.,

2) w sprawie wpisania do budżetu na 2016 r. inwestycji pn. „Parking przykościelny przy ul. 
Powstańców Śląskich” na działce gminnej o nr 1054,

3) w sprawie włączenia sygnalizacji świetlnej na przejeździe kolejowym na ul. Grobla oraz w 
sprawie wprowadzenia ruchu dwukierunkowego na tej ulicy,

4) w sprawie terminu realizacji ścieżki rowerowej do Łężczoka.    
 Radny Zbigniew Sokolik przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) odnosząc się do Raport z realizacji Dokumentu Operacyjnego do Aktualizacji Strategii 
Rozwoju Miasta Racibórz do roku 2020 zwrócił uwagę na problem wyludniania się miasta i 
koniecznego przeciwdziałania temu zjawisku. Następnie wzorem innych miast (np. Toruń) 
zaproponował przygotowanie konkretnych programów lub grantów stypendialnych i 
mieszkaniowych nakierowanych na studentów chcących po studiach pracować i mieszkać w
naszym mieście lub prowadzić w mieście działalność gospodarczą,

2) zapytał czy miasto ma jakikolwiek wpływ na remont dwóch wiaduktów na ul. Bosackiej  
oraz przy dworcu PKP. 

 Radny Leon Fiołka przedstawił i przedłożył do protokołu następujące interpelacje – zał. Nr 30:
1) w sprawie wprowadzenia ruchu jednokierunkowego na odcinku ul. Sosienkowej (zdjęcie i 

mapka),
2) w sprawie wyposażenia przystanków autobusowych przy ul. Pogrzebieńskiej w wiaty i 

ławki,
3) w sprawie parkingu i parkowania wzdłuż ul. Kpt. Myśliwca (zdjęcia),
4) w sprawie wykonania ok. 50 m chodnika wzdłuż ulicy Brzeskiej do skrzyżowania z ul. 
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Handlową,
5) w sprawie wprowadzenia ograniczenia tonażu na ul. Kpt. Myśliwca, 
6) poza pisemną interpelacją poruszył kwestie konieczności zmniejszenia emisji 

zanieczyszczeń szczególnie w zakresie benzenoalfapirenu związanego z ruchem pojazdów. 
Wskazał, że w tym zakresie niezbędne są jak najszybsze działania w kierunku wykonania 
obwodnicy miasta,

7) również poza pisemną interpelacją zwrócił uwagę, że szczególnie na dzielnicach w 
pierwszej kolejności muszą być wykonane chodniki, a dopiero później ścieżki rowerowe.  

 Radny Piotr Klima przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w odniesieniu do spotkań Prezydenta Miasta w  zakresie szlaków kolejowych, dworca i 

parowozu Halinka zaapelował aby w tych spotkaniach uczestniczyli również obecni 
kolejarze, 

2) w sprawie ożywienia współpracy z Czechami zaproponował zorganizowanie spotkania z 
udziałem przedstawicieli ośrodka Polsko – Czeskiej współpracy oraz przedstawicieli 
bohemistyki z PWSZ,

3) ponownie przywołał wniosek radnych o zaopatrzenie sali narad w elektroniczny rzutnik 
pism oraz  urządzenia do elektronicznego głosowania. Wskazał również na potrzebę 
zamieszczania w BIP interpelacji i odpowiedzi na nie,

4) w sprawie większego udziału radnych w doborze kadry kierowniczej jednostek 
organizacyjnych miasta,

5) w sprawie podjęcia się przez PWSZ kształcenia m.in. przyszłych strażników miejskich i 
stworzenia w mieście regionalnego centrum służb mundurowych,

6) w sprawie śmieci pozostawianych w workach przy restauracjach np. przy ul. Rzeźniczej, 
7) w sprawie nowych nasadzeń platanów, gdyż w mieście istnieją jedynie trzy stanowiska 

platanów, w sumie 8 drzew przy ul. Sienkiewicza, Wojska Polskiego i Reymonta,
8) w sprawie zasadności wyzbywania się terenów miejskich na rzecz wspólnot, 
9) w sprawie potrzeby zorganizowania odrębnego spotkania Radnych i Prezydenta Miasta 

celem ustalenia zasad współpracy, 
10)w sprawie udziału miasta podczas obecności mediów katolickich w mieście w dniu 5 

października br. 
 Radny Leszek Szczasny przedstawił oraz przedłożył do protokołu następujące interpelacje         

– zał. Nr 31:
1) w sprawie mini  ZOO w Oborze,
2) w sprawie drezyny,
3) w sprawie dodatkowego przejścia dla pieszych na ul. Reymonta,
4) w spraw maratonu kajakowego na Odrze,
5) w sprawie oznakowania dróg rowerowych na skrzyżowaniu Opawska – Eichendorffa oraz 

nad Odrą,
6) poza pisemnymi interpelacjami wrócił do sprawy odpowiedzi na interpelacje w sprawie 

kontenerów na używaną odzież informując, że nie otrzymał nazwiska osoby, którą tą 
odpowiedź przygotowała,

7) poza pisemnymi interpelacjami wrócił do wniosku radnych w zakresie wprowadzenia 
imiennego elektronicznego głosowania oraz nagrywania sesji audio – video prosząc o 
przynajmniej przedyskutowanie tego tematu. W tym miejscu przytoczył jeden z postulatów 
Fundacji Batorego.

 Radna Zuzanna Tomaszewska wracając do punktu obrad dotyczącego przedstawienia informacji
o RCKiK przedłożyła do protokołu następujące zapytania  – zał. Nr 32:
1) w sprawie przedstawienia odpowiedzi na złożone w Ministerstwie Zdrowia przez 

Prezydenta Miasta stanowiska władz miasta w sprawie łączenia RCKiK w Raciborzu i 
Katowicach,

2) w sprawie wpłaty na pokrycie ujemnego wyniku finansowego RCKiK w Raciborzu.

15



 Radny Andrzej Rosół przedstawił interpelacje w sprawie zwiększenia nakładów na kulturę 
poprzez po pierwsze rozważenie utworzenia w mieście teatru, który w 2/3 już jest w RCK 
(scena, garderoba, administracja). Niemniej wskazał, że nie chodzi o zastąpienie RCK teatrem. 
Po drugie zwrócił się uwagę na potrzebę zakupu profesjonalnego fortepianu koncertowego, 
którego cena może wahać się w granicach od 150 tys. zł. do 400 tys. zł.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na następujące interpelacje i 
zapytania radnych: 
 Odnośnie interpelacji radnego Marcina Ficy przekazał, że na pisemne interpelacje odpowie 

w tym samym trybie. W zakresie wspólnej interpelacji dotyczącej tragedii górnośląskiej 
przekazał, że  zwróci się do Dyr. Muzeum o przygotowanie akcji ze zbiórki pamiątek. 

 Odnośnie wniosków radnego Jana Wiecha w zakresie dokumentu operacyjnego do 
Aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta Racibórz przekazał, że wskazane brakujące elementy
zostaną przeanalizowane.  

 Odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza:
1) w sprawie budowy chodnika na drodze wojewódzkiej od ul Gliwickiej do końca ul. 

Odrodzenia przekazał, że rozmowy z ZDW są trudne i przeciągające spraw w czasie,
2) w sprawie wpisania do budżetu na 2016 r. inwestycji pn. „Parking przykościelny przy ul.

Powstańców Śląskich” na działce gminnej o nr 1054 przekazał, że wymaga to najpierw 
odbycia wizji w terenie,

3) w sprawie włączenia sygnalizacji świetlnej na przejeździe kolejowym na ul. Grobla 
przekazał, że sygnalizacja jest na pewno gotowa więc sprawdzi dlaczego jeszcze nie 
działa. 

4) w sprawie terminu realizacji ścieżki rowerowej do Łężczoka przekazał, że obecnie trwa 
procedura związana z zamianą gruntów, tak aby w przyszłym roku miasto wykonało  
dokumentację tej ścieżki.      

 Odnośnie interpelacji radnego Zbigniewa Sokolika:
1) w sprawie raportu z realizacji Dokumentu Operacyjnego do Aktualizacji Strategii 

Rozwoju Miasta Racibórz do roku 2020 i problemu wyludniania się miasta przekazał, że
obecnie jest przygotowana zmiana uchwały w sprawie najmu mieszkań komunalnych  
tak aby przygotować możliwość wynajmu mieszkań przez młode osoby . Zwrócił 
uwagę, że nadzór prawny nie zgadza się jednak aby były to osoby prowadzące 
działalność gospodarcza, a tylko osoby zatrudnione na umowę o prace. Wskazał 
również, że powiązanie studenta z jego decyzja gdzie chce pracować po zakończeniu 
studiów jest trudne. Dodał, że dobrym kierunkiem wydaje się być stypendium 
fundowane przez przedsiębiorców. W związku z tym przekazał, ze miasto niezbędne  
mechanizmy do pół roku planuje wdrożyć.   

2) w sprawie remont dwóch wiaduktów na ul. Bosackiej  oraz przy dworcu PKP przekazał, 
że jest to rzeczywiście problem. Uznał jednak, że miasto nie chce aby ul. Bosacką  
jechały tiry. Wskazał, że największy problem jest z koleją gdyż ZDW remontuje obecnie
ul. Bosacka i przygotowuje dokumentacje na remont ul. Rybnickiej. Dodał, że 
rozwiązaniem docelowym jest obwodnica miasta. W kwestii wiaduktu na ul. Piaskowej 
przekazał, że rozważy wprowadzenie zmiany organizacji ruchu w tym miejscu.      

 Odnośnie interpelacji radnego Leona Fiołki:
1) w sprawie konieczności zmniejszenia emisji zanieczyszczeń szczególnie w zakresie 

benzenoalfapirenu związanego z ruchem pojazdów zgodził się z tym, że należy jak 
najszybciej doprowadzić do powstania pełnej obwodnicy miasta, 

2) w sprawie chodników w Brzeziu przekazał, że tam gdzie są parametry takie chodniki 
powoli będą powstawać. Wskazał, że miasto pomaga powiatowi na drogach 
powiatowych.    

 Odnośnie interpelacji radnego Piotra Klimy:
1) w zakresie odnowienia parowozu Halinka przekazał, że skorzysta z podpowiedzi 

radnego i zaprosi do komitetu honorowego przedstawicieli kolejarzy, 
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2) w sprawie współpracy z Czechami przekazał, że ta współpraca funkcjonuje na różnych 
płaszczyznach łącznie z tym, że finansuje się kursy językowe i zachęca się restauracje do
kuchni czeskiej,

3) w sprawie śmieci pozostawianych w workach przy restauracjach np. przy ul. Rzeźniczej 
przekazał, że harmonogram wywozu odpadów określa częstotliwość ich wywozu. Dodał,
że poprzez SM zwróci uwagą na to czy restauracje posiadają niezbędne do tego 
pojemniki,  

4) w sprawie nowych nasadzeń platanów przekazał, że ostatnio mało ich się sadzi bo są to 
wielkie drzewa i nie nadają się zbytnio do zabudowy wielorodzinnej, po drugie drzewa 
te bardzo długo rosną,

5) w sprawie zasadności wyzbywania się terenów miejskich na rzecz wspólnot przekazał, 
że dzieje się tak w związku z zasadą kto mieszka ten płaci. Dodał, że miasto nie 
wymusza na wspólnotach przejęcia własności czy użytkowania wieczystego, wystarczy 
zwykła dzierżawa, może to być również współużyczenie na rzecz kilku wspólnot. 
Wskazał, że miasto korzysta z różnych mechanizmów zachęty, jedynie dróg nie 
przekazuje się wspólnotom, a co za tym też idzie oświetlenie też pozostaje po stronie 
miasta. 

6) w sprawie potrzeby spotykania się z radnymi, przekazał że jest jak najbardziej za tym ale
wyłącznie za zamkniętym drzwiami,

7) w sprawie większego udziału radnych w doborze kadry kierowniczej jednostek 
organizacyjnych miasta przekazał, że jest to kompetencja organu wykonawczego, 
każdorazowo powoływana jest też komisja konkursowa, a w przypadku wyborów Dyr. 
RCK w jej składzie znalazł się Przew. Komisji OKSRiOS Rady Miasta,

8) w sprawie udziału miasta podczas obecności mediów katolickich w mieście w dniu 5 
października br. przekazał, że organizatorzy zwrócili się jedynie z prośbą o 
przyblokowanie ulicy Szewskiej. 

 Odnośnie interpelacji radnego Leszka Szczasnego w sprawie odpowiedzi na interpelacje 
dotyczącej kontenerów na używaną odzież przekazał,  że skoro na odpowiedzi widnieje 
jego podpis to też i odpowiedzialność za ten tekst przyjmuje na siebie.

 Odnośnie interpelacji radnej Zuzanny Tomaszewskiej w zakresie informacji na temat 
RCKiK wyjaśnił tylko, że artykuł w gazecie powstał szybciej niż dyskusja na komisji 
budżetu. Uznał, że być może czas wyborów parlamentarnych pomoże w całej tej sytuacji. 
Dodał, że nie znalazł w ostatnich informacjach mediów w tym temacie chęci szukania tzw. 
„taniej sensacji”.

 Odnośnie interpelacji radnego Andrzeja Rosoła w sprawie utworzenia w mieście teatru 
przekazał, musiałaby być to kolejna dotacja podobna jak ta kierowana na RCK. Wskazał, że
obecnie teatry odchodzą od stałych zespołów, a nawet tam gdzie teatry funkcjonują to wielu
aktorów jest na kontraktach. Dalej przekazał, że wysoka sztuka to wysokie koszty, niemniej 
wskazał, że taką kulturę wysoką udaje się do Raciborza ściągnąć, nie zawsze jednak sala 
wypełnia się w całości. W kwestii zakupu fortepianu przekazał, że na pewno będzie to 
łatwiejsze niż utworzenie teatru, niemniej również do rozważenia.  

Ad 22. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął obrady sesji, 
godz. 1910.

Protokołował:
Leszek Jureczko Przewodniczący Rady

    Henryk Mainusz
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